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ACTA DE LA SESSIÓ Nº 8/2020, DE CARÀCTER EXTRAORDINARI DE L’ 
AJUNTAMENT PLE CELEBRADA EL VINT-I-U D’OCTUBRE DE DOS MIL VINT. 
 
(EXP. 2020/OFI_01/003800) 
 

Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila 
núm 9, el vint-i-u d’octubre de 2020, essent les dènou hores i trenta-huit minuts (19:38 
hores). 

 
Presideix  Dª Mª Jose Castells Villalta (Alcaldessa), assistint els regidors/es D. 

Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz i Dª Verónica Ferri Fayos (del 
Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio Pérez 
García, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. 
Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del 
Grup Municipal Socialista);  Dª Hilzonde Neus Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano(del 
Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit).  
 

No assisteix Dª Andrea Sisternes Martorell del Grup Municipal Popular), disculpant 
l’Alcaldessa la no assistencia. 

 
Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de 

Canals.  
Així mateix assisteix l’Interventor de l’Ajuntament de Canals D. Vicente Sancho-

Miñana Sanchez. 
 

Havent-se comprovat la presència del President (Primer Tinent d’Alcalde, per 
substitució de l'Alcaldessa) i del Secretari, així com l’existència del quorum exigit per l’artícle 
90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  s’aprova el Reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va 
desenvolupar d’acord amb el següent,  

 
ORDRE DEL DIA 

PART RESOLUTIVA 

    

 1.- PROPOSICIÓ SOBRE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 17/2020, PER 

TRANSFERENCIES DE CRÈDITS. (EXP. 2020/OFI_01/003797) 

 2.- PROPOSICIÓ D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA DESAFECTACIÓ DEL VEHICLE 

AUSA 200-RHP DÚMPER, AMB MATRÍCULA E-8136-BCR DEL SERVEI PÚBLIC DE BÉNS 

MUNICIPALS. (EXP. 2020/OFI_01/002168) 

 3.- PROPOSICIÓ SOBRE APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LA 

PLANTILLA DE PERSONAL. (EXP. 2020/OFI_01/003789) 
.................................................................................................................................................... 
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1.- PROPOSICIÓ SOBRE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 17/2020, PER 

TRANSFERENCIES DE CRÈDITS. (EXP. 2020/OFI_01/003797) 
 
Al moment de la convocatòria de la sessió l’assumpte no estava dictaminat per la 

respectiva Comissió Informativa raó per la qual, de conformitat amb l'art. 82.3 del ROF, la 
Presidencia sotmet a votació la ratificació de la inclusió del punt en l'ordre del dia, 
donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta , D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz i Dª Verónica 
Ferri Fayos (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, D. 
Antonio Pérez García, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup 
Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista);  Dª Hilzonde Neus Badia Ferri i D. Vicente 
Tornero Soriano(del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez 
(regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap. 

 
Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama la ratificació de la 

inclusió del punt en l'ordre del dia. 
. . . 

 
Es dóna compte de la Proposició (original en castellà) que se sotmet a votació en el 

present punt. 
. . . 

 
 Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 

 
El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) manifestant que bé, bona nit a 

totes i tots i als que ens escolten des de casa també. 
Nosaltres més que dubtes o aclaracions el que volíem era fixar la nostra postura 

davant de la proposta de l’alcaldia, que no va a tindre el nostre recolzament, perquè quan 
dèiem això de que no tindre pressupost al 2020, anava a perjudicar als veïns i veïnes de 
Canals, pues està acreditant-se dia darrere dia. Això es una mostra patent d’això.  

No podem donar suport a aquesta modificació de crèdits, perquè s’empara en la 
COVID. 

La COVID ha fet que molts ajuntaments traguen lo millor d’ells i a altres ajuntaments 
se li vegen les carències i les incompetències. 

Per desgracia, el nostre ajuntament està en la segona part pel que acabe de dir. I ho 
dic en consciència i ho dic en base als fets, perquè se basa aquesta modificació de crèdits 
en una presumpta ajuda als comerciants i als autònoms d’aquest poble. Però dels 105.000 
euros que es modifiquen, realment sols van 10.000 euros, és a dir, no arriba ni al 10%. 

Una quantia que considerem ridícula, ja ho vam dir. Deguem de fer un poc d’història, 
si em permet, vaig a ser molt breu, però deguem de fer un poc d’història.  

L’equip de govern per sectarismes va votar en contra una proposta, una moció, que 
crec que era molt més amplia i molt més beneficiosa per a la recuperació econòmica del 
nostre poble. 

Com que no vam voler votar a favor una proposta del PSOE perquè si ve del PSOE 
la consigna es votar no, pues 15 dies, 20 dies després es va tindre que fer una despesa 
extraordinària en un ple extraordinari per a votar pràcticament lo mateix. Però ja ho vam dir 
en aquell moment, ens pareixia insuficient que 127.000 euros d’ajuda als nostres 
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comerciants, per cert, excepte que jo tinga alguna dada errònia, a dia de hui, ni 127.000 ni 1, 
no s’ha ajudat en absolut als nostres comerciants i autònoms. 

Anem a estar en un poble de record de no ajudar als nostres autònoms des del mes 
de març. Però tornant a la qüestió, no puguem estar d’acord perquè si ja ens pareixia poc i 
pobra la postura de 127.000 euros, lògicament ara tindre que recolzar 10.000 euros, que no 
sabem si van a arribar o no van a arribar, pues pitjor encara. I açò es una modificació que 
l’únic que fa es intentar emmascarar en base a la COVID, tapar, perquè la COVID en aquest 
ajuntament vol tapar moltes coses. En base a la COVID vol tapar una serie de qüestions que 
son de incompetència en la gestió i de negligent gestió des del mes de març. 

Per que en definitiva, nosaltres no puguem estar d’acord en anar eliminant i suprimint 
les partides com ja es va fer en l’anterior modificació de crèdit dedicades a les activitats 
esportives, a les activitats d’educació, a les activitats de joventut, per tal de fer obres o de fer 
reparacions o de fer rehabilitacions que podien fer perfectament amb la quantia molt elevada 
que li ha donat la Diputació de València a aquest ajuntament. En lloc de fer, jo propose, en 
lloc de fer un parc de calistenya, que possiblement, a banda de que ningú o molta gent no 
sap lo que es, a ningú li importe massa, pues alo millor en lloc de ser un projecte personal 
d’un regidor, pues se podia fer la reparació del poliesportiu que si que es veritat que es te 
que fer. Però que se sabia. Si haguérem tingut un pressupost de l’any 2020, possiblement la 
reparació de la piscina, s’haguera pogut fer de forma habitual i normal, no a través d’una 
modificació de crèdits ara, perquè lo de la piscina ja es sabia. 

Tornant a la modificació, no puguem estar d’acord perquè tampoc trobem normal que 
anem a donar-li la mateixa quantia al BIM que als empresaris i comerciants del nostre poble. 

No entenguem com en un any, que possiblement no haguera passat res per no fer el 
BIM, pues a banda de lo que ja s’ha pressupostat en el pressupost de l’any 2019, que si no 
recorde mal i si me pot corregir eren 20.000 euros, pues ara tinc que afegir 10.000 euros 
més, és a dir, 30.000 euros en propaganda, 30.000 euros en comunicació, que creguem ara 
no es necessari. 

Per tant, considerem que en 10.000 euros lo que posa de rellevància es també 
aquesta modificació, que la modificació també te colors polítics, perquè vegem que sempre 
cauen sobre les mateixes regidories l’esforç de les modificacions. 

Estem d’acord que la fira de setembre, que la regidoria de Fira i Festes s’ha de 
reduir. No hem tingut fira i es veritat, s’ha de reduir. 

Però hi han altres moltes partides, hi han altres moltes delegacions que lògicament 
podrien també tindre eixe esforç. 

Però lo que posa patent, i en açò vaig acabant, es que el nostre ajuntament no ajuda 
als nostres comerciants i, per això, jo si que li dic al Sr. Tornero, li dic al regidor, que hui jo 
no vaig a demanar la seua dimissió, però si que vaig a dir que possiblement, vosté tindria 
que fer un reflexió. No sé si li causa risa, però fer una reflexió, de mire al voltant, mire als 
pobles del voltant, mire als pobles de molt menor capacitat econòmica i veja que ja porten la 
segona, la tercera tanda d’ajudes als comerciants i empresaris, i si vosté creu que en 
137.000 euros, pues es la recuperació econòmica de l’Ajuntament de Canals, l’esforç de 
l’Ajuntament de Canals es suficient, pues aleshores vosté continue la reflexió, perquè jo 
considere que no està a l’altura de l’arguiduria que comporta i jo crec que deuria de 
reformular-se continuar en esta delegació, perquè els nostres comerciants, autònoms i 
empresaris jo pense que demanden més ajuda per part de l’ajuntament. L’any que ve, ve 
molt pitjor i no tindrem tants diners. 

També hi ha que fer referència a que l’Ajuntament de Canals, per desgracia, no te 
romanents de tresoreria com estàn gastant la majoria de pobles per a fer este tipo d’ajudes. 
En definitiva, no sabem si es que no hi ha diners o es que no se sap gestionar. De l’últim 
estem segurs. I per tant, donat tot açò que acabe de dir, pues no puguem donar suport, 
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evidentment no anem a votar en contra perquè seria perjudicar més encara als nostres 
comerciants, però no podem donar suport a aquesta modificació. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies Toni, per la seua reflexió, que molts ja la 

sabíem. 
Molt ràpid i molt breu, que es que vullc donar-li també la paraula a Vicent. 
El grup d’associació, la calistenia, no es una qüestió d’un regidor en comú si no ací 

va vindre un grup, una associació de persones, associació encara no serà. Un grup de gent 
que te moltes ganes de fer alguna qüestió en esta activitat i tenien eixa inquietud i ens ho 
van dir. Per tant, no es una qüestió d’un regidor, que crec que pot entendre calistenia.  

Quan diu que nosaltres ens hem negat a formar un projecte en comú, quan fa al·lusió 
vosté al plenari que vam votar en contra, se va dir i redir, que podíem tindre una reunió a 
totes les bandes per a traure un projecte en comú. Encara estem esperant. 

I, pel que fa a la dimissió del Sr. Vicent Tornero, aleshores hauríem de dimitir els 17 
que estem ací, perquè si que hi ha un equip de govern, que pot ser segons vosté més o 
productiu o menys, que gestione més o menys, però vosté també forma part del govern del 
poble i vosté, com a persona que vol treballar pel seu poble, també pot aportar un muntó de 
coses. 

Encara estem esperant que vinga al meu despatx a aportar alguna cosa. Gràcies. 
 
Vicent, per al·lusions. 
 
El Sr. Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en Moviment) manifestant que 

bé, bona nit. En primer lloc li agraïsc que no demane la meua dimissió. I li agraïsc que em 
convide a reflexionar, ho faig tots els dies, perquè crec que soc responsable de la tasca que 
faig i reflexione tots els dies sobre el que faig be, el que crec que no faig be, el que crec que 
puc millorar jo i els que estan al meu voltant. 

Li torne la invitació a la reflexió i el convide a que reflexione en si vosté està ajudant 
al poble o s’està ajudant a si mateixa, al seu grup, al seu partit i a partir d’ahí cadascú ja trau 
les seues pròpies conclusions.   

També el convide a que abandone el victimisme. Perquè va vindre el PP i no es va 
aprovar, això es una conclusió que trau vosté, evidentment pot traure-la, la proposta no va 
eixir endavant en el seu moment, perquè enteníem que era molt més convenient fer una 
proposta comuna, com així se’ls va convidar i com ha dit la meua companya Mai, encara 
estem esperant que vinga a participar en eixa proposta comuna. 

Bé, dit açò, en relació a la modificació en concret, es veritat que hi han eixos 10.000 
euros que completen des del principi hem dit que anaven a ser les ajudes, que s’unixen a les 
que ja havien fet en altres moments, que s’estan treballant com ja hem dit en altres moments 
l’últim plenari, a finals de setembre se’m va preguntar i ho vaig explicar en quina situació 
estava. I del tema de la piscina i del tema de les modificacions en l’àrea d’esports, els ho 
vaig explicar en setembre, els ho vaig enviar també per correu tal i com vaig dir la memòria 
que se’ns ha fet arribar des del departament tècnic en relació a la piscina i el que es fa no es 
llevar, com ha dit, que sempre utilitzem aquest populisme de dir, se lleva diners a educació i 
a esports, no se lleva diners a cap esport. Se lleven diners òbviament, perquè se reajusten, 
òbviament per la situació en la que estem, desgraciadament la situació en la que estem, 
moltes activitats i molts esdeveniments esportius no s’han pogut fer i això ens dona el marge 
de poder aprofitar eixos diners per a poder fer la intervenció que s’ha de fer en la piscina 
coberta. Es fan eixos re justos, per fer eixa intervenció en la piscina coberta i en altres 
instal·lacions esportives en les quals hem de fer alguna intervenció per motius de seguretat i 
de adequació a la normativa de algunes de les instal·lacions que tenim. 
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Crec que al fi i al cap es el que hem de fer i el que, com he dit, no ens lleva de cap 
partida, que vaja a perjudicar ni a l’esport ni a l’educació, de fet, la partida de les 
subvencions esportives està integra en les subvencions esportives. No s’ha tocat ni un euro 
d’eixa partida. El que es fa es modificar, reajustar, més bé, allò que no anava a gastar-se. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies, Vicent. Toni. 
 
El Sr. Orea Pedraza manifestant que quan es diu que no s’ha participat, este grup va 

presentar des del mes de març propostes, propostes i propostes. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que i s’han tingut en compte, perdona, Toni. S’han 

tingut en compte. I s’ha dit als mitjans de comunicació. 
 
El Sr. Orea Pedraza manifestant que Plenari, moció. I jo quan diu: vinguen a 

participar. Mire, encara recorde que reiniciem va votar en contra de tres pressupostos de 
l’antic equip de govern perquè no hi havia participació. Quina participació s’ha donat 
d’aquesta modificació de crèdits, ja no al poble, evidentment, si no a la resta dels 17 regidors 
que siguem culpables de la gestió pareix ser d’aquest ajuntament?, perquè ens la donen hui. 
S’haguera pogut treballar? 

Quan parlem de coresponsabilitat, parlem des de l’inici. Es que la coresponsabilitat, 
ho lamente, equip de govern, però no es açò es lo que hi ha que votar i vostés, la 
responsabilitat es votar-la a favor. 

La coresponsabilitat es comença des de l’inici i açò no s’ha fet. També serà culpa 
dels 17 regidors? I, recorde i acabe, el equip de govern, governa. La oposició fa el seu 
treball i jo no faig el meu, jo faig el treball que els meus votants i el meu grup me diu. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que pense que treballar en una corporació es 

treballar de manera transversal. Si se treballa de manera transversal, com moltes vegades 
vosté també diu i s’han tendit la mà a l’equip de govern, m’agradaria que açò fora efectiu. No 
vaig a entrar ja en més debats, però crec que tenim la consciència ben tranquil·la de, per 
activa i per passiva, tenim un grup en el que se’ns ha citat per a reunions, per a tractar 
qüestions, algunes vegades si que es veritat que haveu vingut i altres no haveu vingut, val? 
Però jo m’he compromet una altra vegada, a cada cosa que hi haja de dir, la meua 
responsabilitat es de citar-vos. Vorem si es veritat, Toni, el que estàs dient. A mi 
m’agradaria, jo crec que també a la resta de l’equip de govern, val?  

Però donem ja per tancat aquest tema. Toni Pérez, quan vulgues.  
 
El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) manifestant que bona nit a tots. 

Vaig a intentar ser un poquet més breu i tampoc intentar no entrar en massa debat. Jo crec 
que al final quan es porta una modificació de crèdit sempre hi han dos, com poden ser la 
balança, sempre hi han dos parts. Les partides que cedixen el crèdit i les partides que 
l’incrementen. En este cas, jo crec que ja ho vaig dir al plenari passat i en plenaris anteriors. 
Jo crec que des del nostre grup enteníem que la fira no es deuria de fer, ni la versió original 
ni la modificada. Per tant, des d’un principi vam demanar a l’equip de govern, que 
efectivament que no es fera i que es posaren aquestos diners, que en un principi, si no 
recorde mal, eren al voltant de 180.000 euros, que es posaren a ús en altres necessitats que 
degut a la pandèmia existien a l’ajuntament. 

Per tant, nosaltres vam forçar o vam demanar aquest tipus de modificació, perquè 
enteníem que no era lògic, primer que les diners es quedaren en la partida de Fira i Festes 
quan ja sabíem que no es feia i, igual que està la partida de Fira i Festes, també està la 
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partida de activitats esportives o altre tipus d’activitats, que per motiu de la pandèmia no 
s’han pogut realitzar. Per tant, des d’ací, des del nostre grup estem totalment d’acord, de 
que aquestes partides d’alguna forma cedisquen el seu import a altres partides que si ho 
necessiten. I ací, en la part que ho necessiten, es on m’agradaria fer varies puntualitzacions. 
I que un poquet també condicionen el vot que anem a donar des del nostre grup, que va a 
ser el de abstenció, no vulguem bloquejar aquest tipus de modificacions, que no van més 
enllà que ha donar un poquet d’aire a l’equip de govern per a fer ús d’uns diners, que si no 
fora d’esta forma no podria ser. I com bé he comentat, jo crec que al final, primer, com ha dit 
el meu company Orea, dels 100.000 euros poc han participat o poc hem decidit des del 
nostre grup i entenc des del grup socialista, per tant, com bé he dit, en aquest cas, la 
participació que se’ns ha oferit ha sigut nul·la i per tan, podem no estar d’acord en el destí 
que s’ha donat a aquestos diners. 

I jo crec que es important dir que de 100.000 euros, pràcticament una part molt 
important se’n van a reparacions d’instal·lacions esportives que, com també vam comentar, 
en aquest cas, de la piscina coberta, com ja vam comentar també al plenari passat, lo que 
hem pregunte i lo que també pregunte a l’equip de govern es: Què haguera passat en la 
piscina, en la instal·lació de la piscina municipal si no haguérem tingut COVID? Per què si 
aprofitem diners d’activitats que no s’han fet pel COVID, per a fer reparacions d’instal·lacions 
esportives, la meua pregunta es: Si s’haguera fet la fira, si s’hagueren fet les activitats 
esportives, si s’hagueren fet les activitats culturals, d’on haguérem tret diners per a entenc, 
una reparació que tot el món enteníem que es necessària.  

Per tant, més que qüestionar aquest increment que es necessari, pel que ens va 
comentar el Regidor d’Esports, per tant, si es necessari i nosaltres avoquem per a que 
aquesta instal·lació estiga quan abans oberta, d’alguna forma aprofitarem estos diners per a 
poder escometre aquestes millores o reformes o reparacions en la piscina coberta i en 
algunes instal·lacions esportives. 

Després ja, una part també important que va destinada a Risoncha, novament més 
diners per a Risoncha, que venen un poquet a complementar els ja 60.000 euros que des de 
l’ajuntament durant tot l’any fa front per a mantindre la empresa i les activitats obertes. Jo 
crec que es algo que hem repetit massa vegades. Novament estem injectant, estem 
d’alguna forma cobrint certes necessitats econòmiques que té la empresa municipal en fons 
del propi ajuntament. Fons que al final acabarà l’any i seran al voltant o superior als 80.000 
euros. 80.000 euros que aquest ajuntament podria destinar a molts més altres menesters. 
Entenem que aquest es una possibilitat i, al final el que ens preocupa es que, creguem que 
la situació de Risoncha els últims anys, sigam sincers, no va a millor.  

Jo crec que fa 4 anys ó 5 ó 6, Risoncha no necessitava aportació de l’ajuntament, es 
més, va haver anys que Risoncha va fer aportacions a l’ajuntament per a fer un pla d’ajudes 
a, no al comerç sinó per a emplear gent. 

Després van passar a Tino i Tano, que l’empresa es mantenia. Anys posteriors vam 
vore que la empresa necessitava al voltant de 30.000 euros, però es que actualment estem 
trobant-nos que en aquest 2020 ja l’empresa necessita 80.000 euros i com ja li hem dit en la 
comissió, crec que es moment de replantejar-nos en quina situació està l’empresa, quines 
opcions te i quins van a ser el següents passos per, d’alguna forma, reconduir la situació en 
la que es troba aquesta.  

I, per últim, lo que tots ens pensàvem, jo pensava que la modificació de crèdits lo que 
vindria a ser seria, que efectivament li llevàvem diners en partides com fira, activitats, que 
finalment s’anava a donar al comerç local i, de lo que ens adonem es que tan sols un 10% 
de la modificació de crèdit pot finalment pareix ser que arribara complementat a la aportació 
que ja hi ha actualment de 120.000 euros, pareix ser que es el que arribarà als comerciants i 
jo crec que no únicament als comerciants, jo crec que al final si es fa una ajuda bona, com 
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s’està fent en altres municipis, pot arribar als ciutadans i al final als comerciants en els bons 
que els usuaris poden comprar i que poden utilitzar en els comerços, per tant, es una doble 
ajuda. Ajudem als nostres veïns que d’alguna forma també es veuen recompensats de fer ús 
o fer compres en el propi domicili i, al final, els propis comerciants reben un increment en les 
seues ventes. 

Doncs, eixe es el problema. Al final, s’ha fet una modificació arrel de la situació de 
COVID i lo que crec que realment va a ajudar o a cobrir les necessitats del COVID, es molt 
poc, es pràcticament un 10%. Per tant, com he dit al principi, jo crec que no anem a votar en 
contra d’aquesta modificació. És una modificació que crec que està treballada per l’equip de 
govern, que deu estar recolzada per l’equip de govern i, per tant, el nostre vot serà el de 
abstenció. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies, Toni Pérez. Vicent Tornero, per 

al·lusions.  
 
El Sr. Tornero Soriano manifestant que bona nit, simplement Toni, un xicotet detall 

per a que quede clar, que la partida, els diners que van a esports ixen d’esports, vullc dir, 
que no hi hagen dubtes de que d’altres partides se van a utilitzar per a la reforma 
d’instal·lacions esportives. I, evidentment, el que has comentat de que si no haguera hagut 
esta situació extraordinària que haguérem fet amb la piscina? 

Crec que com en tot, no? Quan sorgís un imprevist es busca d’on es pot solucionar. 
Evidentment, si es un imprevist no pot estar previst prèviament. 

En este cas, està situació ens ha donat la possibilitat. Ojalà lo haguérem tingut que 
arribar a esta possibilitat, però ens ha donat esta possibilitat agafar eixos diners per a fer la 
reforma i no tindre que utilitzar altres partides i així ho hem fet. Els diners d’esport que no 
van a utilitzar-se son els que s’utilitzaran en la mateixa àrea per a la millora d’eixes 
instal·lacions. 

Pel que fa a les ajudes al comerç, tal i com has dit, una de les línies d’ajuda que 
s’estan treballant son els bons, a través de la qual els comerciants tindran bons per als 
ciutadans i ciutadanes del poble per a que moguen eixe comerç local i no sols beneficiar al 
comerç, sinó també a la gent del poble. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que breument, Toni Pérez. 
 
El Sr. Pérez García manifestant que super breu. Al final jo crec que les partides 

d’excedents d’esports son d’activitats esportives i, al final, si que es deveres que, 
possiblement i no sé si la totalitat de l’import que va a esports es d’esports, ara no tinc el 
detall ací. Però si que es deveres que al final, siguem sincers Vicent, per exemple, en una 
situació que no haguera sigut la que tinguem actualment de pandèmia entenc que els 
10.000 euros d’activitats esportives s’hagueren fet ús d’ells en activitats esportives i, per 
tant, no s’hagueren pogut tindre eixos diners per a reparar les instal·lacions. Està clar, i al 
final jo crec que molts son els imprevistos que té un ajuntament durant tot un any, però al 
final, jo crec que el pressupost deu de ser lo suficientment extens i lo suficientment ampli 
com per a poder manejar esta situació. Jo entenc que ací, sincerament, “gràcies” a la 
situació actual, perquè no s’han fet activitats que deurien d’haver-se fet, com es la fira o 
activitats en diferents àmbits. Pues, al final ens trobem que hi ha eixe excedent de crèdit 
que, entenguem que un bon destí pot ser el de la reparació de la instal·lació. Però, lo que 
ens preguntem es: Què haguera passat si no haguérem tingut eixe excedent en activitats 
que si que deurien d’haver-se fet en una situació normal d’un any normal i corrent? 
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El Sr. Tornero Soriano manifestant que per a aclarir, perquè com has comentat que 
no sabies si tots els diners d’esports, venien d’esports. Son 53.000 euros els que es mouen. 
D’eixos 53.000 euros, 43.000 ixen de partides d’esports i 10.000 d’una partida de joventut 
que, també d’igual forma no anava a gastar-se i s’ha passat ací per a cobrir eixes 
necessitats. I, evidentment, si no haguérem tingut esta situació, estos diners d’esports no els 
haguérem tingut i tampoc haguérem tingut altres despeses que si que hem tingut en més 
neteja que estem havent de fer per les despeses que ara mateixa tenim, material higiènic 
sanitari que tenim que estar comprant habitualment perquè la situació així ens ho demana i, 
l’ajust en cas d’haver sorgit una necessitat com aquesta, evidentment s’haguera fet d’un 
altra forma o d’una altra de les partides, òbviament.  

 
. . . 

 
No produint-se altres intervencions, la Sra. Presidenta sotmet a votació sense mes 

tràmits la proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 8, corresponents als 
Srs./Sres. Dª Mª Jose Castells Villalta , D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª 
Chorques Sanz i Dª Verónica Ferri Fayos (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª 
Hilzonde Neus Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en 
Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla 
(regidor no adscrit).; Vots en contra: Cap; Abstencions: 7, corresponents als Srs./Sres. D. 
Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio Pérez García, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa 
Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés 
María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista). 

 
Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent 

ACORD: 
 

“ANTECEDENTES 
 

  I.- El Presupuesto General de la Corporación, plantilla de personal, bases de 
ejecución y demás documentación complementaria ha sido objeto de prórroga mediante 
Resolución de la Alcaldía de 23 de diciembre de 2019. 
 
  II.- Propuesta de la Alcaldía, con el visto bueno de las concejalías cedentes. 
 
  III.- Memoria de la Alcaldía, en la que justifica la modificación propuesta de 
conformidad con el siguiente: 
 

 “Davant la situació de pandèmia pel COVID 19 resulta necessari ajustar les 
partides de despeses, potenciant la Promoció soci-econòmica per tal de potenciar el comerç 
local, les ajudes d’emergència i realitzar determinades obres que milloren el espais 
esportius.  

 Vist l'estat d'execució del pressupost de l'exercici 2020. 

 A la vista de tot això, s'ha plantejat la modificació de crèdits de conformitat amb 
els extrems quant a partides cedents i a incrementar de conformitat amb l'exposat 
anteriorment.” 
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  IV.- Informe del interventor municipal, de fecha 16 de octubre de 2020 
 
  A los que son de aplicación los siguientes 
 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS 
 

 A.- Teniendo en cuenta los artículos 179 y 180 del Texto Refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales, aprobado por Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 
de marzo, y 40, 41 y 42 del Real Decreto 500/1990, de 20 de abril, y las Bases de Ejecución 
del Presupuesto. 
 Las transferencias de crédito propuestas: 
 a) No afectan a créditos ampliables o extraordinarios concedidos durante el 
ejercicio. 
 b) No minoran créditos que han sido incrementados con suplementos o 
transferencias, salvo los de personal. 
 c) No minoran créditos incorporados como consecuencia de remanentes no 
comprometidos, procedentes de Presupuestos cerrados. 
 d) No incrementan créditos que, como consecuencia de otras transferencias, han 
sido objeto de minoración, salvo los que afectan al personal. 
 e) Se proponen transferencias entre distintos grupos de función. 
 
 B.- Asimismo, según establece la Base de Ejecución 9.2 del Presupuesto 
vigente,  

“2º.- La aprobación de transferencias de crédito cuando afecten a aplicaciones 
de distintas áreas de gasto, corresponde al Pleno de la Corporación. 
 
 C.- Real Decreto 500/1990, de 20 de abril, por el que se desarrolla el Capítulo I 
del Título VI, de la Ley 39/1998, de 28 de diciembre, Reguladora de las Haciendas Locales, 
en materia de presupuestos (artículos 34 a 38) y la Base de Ejecución 9.2 del Presupuesto 
vigente,  

“2º.- La aprobación de transferencias de crédito cuando afecten a aplicaciones 
de distintas áreas de gasto, corresponde al Pleno de la Corporación. 
 
 

 En virtud de cuanto antecede, el Ayuntamiento Pleno acuerda: 
 
 Primero. - Aprobar inicialmente el expediente de modificación de créditos 
17/2020, por transferencias entre partidas de distinto grupo de función conforme al siguiente 
detalle: 
 

2020/OFI_01/003797 MODIF. 017/2020 
 MODIFICACION DE CREDITOS POR TRANSFERENCIA  

          

PARTIDAS CEDENTES 

C.O. C.P.G. C.E. Denominació Import 

          

31 33820 22609 Fira setembre. 52.018,23 

35 34100 22609 Promoció i foment de l'esport. Activitats 19.000,00 

35 34220 22110 Poliesportiu. Tractament piscines. 7.700,00 
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35 34210 21200 Pavelló. Reparació, manteniment i conservació edificis. 7.000,00 

35 34220 22799 Poliesportiu. Funcionament C.P.S. 10.000,00 

32 33410 22609 Joventut. Activitats. 10.000,00 

          

      Total Área de gasto 3 105.718,23 

          

          

Total   105.718,23 

          

          

PARTIDAS QUE SE INCREMENTAN 

C.O. C.P.G. C.E. Denominació Import 

          

35 34220 63300 
Esports. Poliesportiu. Piscina coberta. Reforma instal 
climatización. 

35.690,74 

35 34220 62300 Esports. Instalacions tècniques. 18.009,26 

          

      Total Área de gasto 3 53.700,00 

          

12 23111 48200 Assistència social primària. Ajudes individuals 10.000,00 

          

      Total Área de gasto 2 10.000,00 

          

22 43112 48000 Promoció socio-econòmica. Subenció comerciants. 10.000,00 

          

      Total Área de gasto 4 10.000,00 

          

10 92410 24000 Comunicació social. B.I.M. i altres publicacions 10.000,00 

10 92000 44900 Transferència corrent Empresa pública. 22.018,23 

          

      Total Área de gasto 9 32.018,23 

          

Total   105.718,23 

          

 
 Segundo. - Ordenar la exposición pública del presente acuerdo mediante 
anuncio en el Boletín Oficial de la Provincia, por plazo de quince días, a efectos de que los 
interesados puedan formalizar las reclamaciones que estimen convenientes en defensa de 
sus legítimos intereses. 

 
 El acuerdo se considerará definitivamente aprobado si durante el citado plazo no 
se hubiesen presentado reclamaciones; en caso contrario, el Pleno dispondrá de un plazo 
de un mes para resolverlas y aprobar definitivamente. 
 
 Contra la aprobación definitiva de la modificación presupuestaria, podrá 
interponerse directamente recurso contencioso-administrativo, en el plazo de dos meses, 
a contar desde el día siguiente al de la publicación de este edicto en el "Boletín oficial" de la 
provincia, ante la Sala de lo contencioso administrativo del Tribunal Superior de Justicia de 
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la Comunidad Valenciana, en conformidad con el arte. 171.1 del RD Legislativo 2/2004, de 5 
de marzo, por el cual aprueba el Texto Refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas 
Locales y los artículos 10 y 46 de la Ley 29/98, de 13 de Julio, Reguladora de la Jurisdicción 
Contencioso-Administrativa.” 

 

 2. PROPOSICIÓ D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA DESAFECTACIÓ DEL VEHICLE 

AUSA 200-RHP DÚMPER, AMB MATRÍCULA E-8136-BCR DEL SERVEI PÚBLIC DE BÉNS 

MUNICIPALS. (EXP. 2020/OFI_01/002168) 

Al moment de la convocatòria de la sessió l’assumpte no estava dictaminat per la 
respectiva Comissió Informativa raó per la qual, de conformitat amb l'art. 82.3 del ROF, la 
Presidencia sotmet a votació la ratificació de la inclusió del punt en l'ordre del dia, 
donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta , D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz i Dª Verónica 
Ferri Fayos (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, D. 
Antonio Pérez García, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup 
Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista);  Dª Hilzonde Neus Badia Ferri i D. Vicente 
Tornero Soriano(del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez 
(regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap. 

 
Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama la ratificació de la 

inclusió del punt en l'ordre del dia. 
. . . 

 
Es dóna compte de la Proposició (original en castellà) que se sotmet a votació en el 

present punt. 
. . . 

 
 Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
  
 La Sra. Alcaldessa manifestant que el punt dos es la proposició d’inici d’expedient 
per a la desafectació del vehicle ausa damper, del servei públic dels bens municipals. No es 
més que un tractor que tenim en desús i, evidentment, ratificarem la inclusió també. 
 

. . . 
 

No produint-se altres intervencions, la Sra. Presidenta sotmet a votació sense mes 
tràmits la proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als 
Srs./Sres. Dª Mª Jose Castells Villalta , D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª 
Chorques Sanz i Dª Verónica Ferri Fayos (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. 
Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio Pérez García, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa 
Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés 
María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista);  Dª Hilzonde 
Neus Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano(del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no 
adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
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Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent 
ACORD: 
 

“ANTECEDENTES DE HECHO 
I.- Providencia de la Alcaldía - Presidencia, de fecha 29 de junio de 2020, solicitando 

informe acreditativo del estado del vehículo municipal AUSA 200 -RHP Dumper al Jefe de la 
Brigada de Obras y Servicios de este Ayuntamiento.  

II.- Informe del Jefe de la Brigada de Obras y Servicios de este Ayuntamiento, de 
fecha 8 de julio de 2020, acreditativo del estado del vehículo que se pretende desafectar.  

III.- Providencia de la Alcaldía - Presidencia, de fecha 10 de julio de 2020, solicitando 
informe de oportunidad y legalidad de la Secretaría y del Servicio de Patrimonio, e informe 
del Ingeniero Técnico Industrial acreditativo del estado del vehículo.  

IV.- Informe del Ingeniero Técnico Municipal, de fecha 13 de julio de 2020, sobre 
valoración de vehículos de titularidad municipal.  

V.- Informe - propuesta del Servicio de Patrimonio de este Ayuntamiento, de fecha 1 
de agosto de 2020, que cuenta con el visto y conforme de la Secretaría General.  

VI.- Propuesta de la Alcaldía -Presidencia de inicio del expediente de desafectación, 
de 1 de septiembre de 2020. 

VII. - Solicitud de fiscalización del expediente, de 2 de septiembre de 2020.  
VIII.-Informe de fiscalización, de 14 de septiembre de 2020, emitido por la 

Intervención municipal fiscalizando de conformidad el expediente. 
 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS 
 

PRIMERO. - Legislación aplicable:  
- Artículos 22.2.l), 47.2.n) y 81 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las 

Bases de Régimen Local .  
- Artículo 179 de la Ley 8/2010, del Régimen Local de la Comunidad Valenciana.  
- Artículos 8 y 35 del Reglamento de Bienes de las Entidades Locales, aprobado por 

Real Decreto 1372/1986, de 13 de junio (RBEL) .  
 
SEGUNDO. - Procedimiento : Mediante el expediente de desafectación se consigue 

la alteración de la calificación jurídica de un bien de dominio público , convirtiéndolo en bien 
de carácter patrimonial, el primer requisito será el de acreditar su oportunidad y legalidad. 

El procedimiento será el siguiente:  
1. - Providencia de Alcaldía.  
2. - Informe del Servicio con el visto y conforme de la Secretaría.  
3. - Informe técnico.  
4. - Acuerdo del pleno. (Mayoría Absoluta) .  
5. - Información Pública: anuncio en el Boletín Oficial de la Provincia.  
6. - Certificado de las alegaciones presentadas.  
7. - Informe técnico sobre las alegaciones.  
8. - Informe del Servicio sobre las alegaciones, con el visto y conforme de la 

Secretaría.  
9. - Acuerdo definitivo del Pleno (Mayoría absoluta).  
10. - Acto de recepción formal.  
El órgano competente será el Pleno que, en primer lugar, adoptará acuerdo 

aprobando el inicio del procedimiento para la desafectación del vehículo.  
Una vez acordado su inicio, se procederá al trámite de información pública por el 

plazo de un mes, mediante anuncio en el Boletín Oficial de la Provincia y en el Tablón de 
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Anuncios del Ayuntamiento, a fin de que los interesados puedan presentar las alegaciones 
que estimen pertinentes.  

Las alegaciones presentadas se evaluarán en informe técnico y, sobre ellas, se 
realizará también un informe jurídico, sometiéndose a la estimación o desestimación del 
Pleno, que a su vez procederá a la aprobación de la desafectación del dominio público del 
vehículo objeto del expediente.  

La resolución deberá ser motivada, dejando acreditada la oportunidad y la legalidad 
de la misma, tal y como se establece en el art. 179.1 de la Ley 8/2010, de 23 de junio, en 
consonancia con el art. 81.1 de la ley 7/1985, de 2 de abril y el art. 8.1 del RD 1372/1986, de 
13 de junio. 

 
TERCERO. - Competencia:  
Para aprobar un cambio de calificación jurídica, la Ley 7/1985, de 2 de abril, 

reguladora de las Bases de Régimen Local, establece:  
- En el artículo 22.2.l), que la competencia es del Pleno.  
- En el artículo 47.2.n), que el quorum exigible para este tipo de acuerdos es la 

mayoría absoluta, todo ello en consonancia con la prescripción existente en el artículo 179 
de la Ley 8/2010, de 23 de junio, de Régimen Local de la Comunidad Valenciana.  

 
CUARTO. - Una vez finalizado el plazo de información pública, el expediente se 

someterá a su aprobación por el Pleno. De ello deberán efectuarse las correspondientes 
anotaciones en el Inventario de Bienes Municipales, de acuerdo con lo establecido en el 
RBEL, en su caso.  

En este punto, cabe destacar que consta título de adquisición del citado vehículo, de 
fecha 31 de mayo de 2010 (Factura 10/A0001020 emitida por Vicente Giménez Tormo S.A). 
Asimismo, el vehículo consta a nombre del Ayuntamiento de Canals en la Dirección General 
de Tráfico. No figura la inscripción del mismo en el Inventario de Bienes del Ayuntamiento de 
Canals.  

Queda acreditada la oportunidad en los informes de fecha 8 de julio de 2020 
(antecedente II del presente documento) y de fecha 13 de julio de 2020 (antecedente IV del 
presente documento), dándose los requisitos para tomar el acuerdo de inicio del expediente 
de desafectación.  

 
A la vista de los antecedentes y los fundamentos puestos de manifiesto, el Pleno de 

este Ayuntamiento adopta del siguiente ACUERDO:  
 
PRIMERO. - Iniciar el procedimiento de desafectación del Servicio Público (Brigada 

de Obras y Servicios) del vehículo de titularidad municipal que se señala: AUSA 200 -RHP 
Dumper, matrícula E -8136 -BCR  

 
SEGUNDO. - Proceder a la publicación en el Boletín Oficial de la Provincia del 

acuerdo de desafectación, concediendo el período de un mes para la presentación de 
posibles alegaciones a la misma.  

 
TERCERO. - Transcurrido el citado plazo y analizadas las alegaciones que se 

hubiesen formulado, elevar al Pleno, para su aprobación, si procede, la desafectación del 
Servicio Público del citado vehículo.” 

 

3. PROPOSICIÓ SOBRE APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LA 

PLANTILLA DE PERSONAL. (EXP. 2020/OFI_01/003789) 
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Al moment de la convocatòria de la sessió l’assumpte no estava dictaminat per la 

respectiva Comissió Informativa raó per la qual, de conformitat amb l'art. 82.3 del ROF, la 
Presidencia sotmet a votació la ratificació de la inclusió del punt en l'ordre del dia, 
donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta , D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz i Dª Verónica 
Ferri Fayos (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, D. 
Antonio Pérez García, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup 
Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista);  Dª Hilzonde Neus Badia Ferri i D. Vicente 
Tornero Soriano(del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez 
(regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap. 

 
Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama la ratificació de la 

inclusió del punt en l'ordre del dia. 
. . . 

 
Es dóna compte de la Proposició que se sotmet a votació en el present punt. 

. . . 
 
 Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 

 
 La Sra. Alcaldessa manifestant que el punt 3 es la proposició sobre aprovació inicial 
de la modificació de la plantilla de personal. Va estar tractat també a la comissió pertinent, i 
es una reclassificació de la plaça de intervenció-secretaria entrant.  
 
 El Sr. Pérez García manifestant que breument. Jo crec que al final lo que vam 
comentar en, no sé en quin plenari, Mai jo crec que es important. Al final, estes 
modificacions son necessàries, però al final, lo que vam comentar. Jo crec que al final, molts 
han sigut els alcaldes o la alcaldessa que han estat on tu estàs, treballant per intentar tancar 
una RPT a aquest ajuntament i ojalà sigues tu o el que vinga després, però que d’alguna 
forma es treballe per a tindre una RPT definitiva que en poquet vinga a fixar la realitat que 
tinguem a nivell de personal en el nostre ajuntament i un poc a clarificar esta situació, que 
moltes voltes es un poquet confusa, inclús per als propis treballadors i, per tant, animar-te a 
que seguisques treballant en esta àrdua i complexa tasca. 
 
 El Sr. Pérez García manifestant que moltíssimes gràcies, Toni. Així es. Estem 
treballant i la il·lusió de poder que veja la llum esta RPT, la veritat la tenim. Així que, 
esperem que si. 
 

. . . 
 

No produint-se altres intervencions, la Sra. Presidenta sotmet a votació sense mes 
tràmits la proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 8, corresponents als 
Srs./Sres. Dª Mª Jose Castells Villalta , D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª 
Chorques Sanz i Dª Verónica Ferri Fayos (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. 
Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio Pérez García, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa 
Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés 
María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista);  Dª Hilzonde 
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Neus Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano(del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no 
adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent 

ACORD: 
 

“FETS 
 

1. L'objecte de la present proposta d'acord és la reclassificació del lloc de la 
Vicesecretaria de l'Ajuntament de Canals, reservat a funcionaris d'Administració Local amb 
Habilitació de caràcter estatal, qualificat com un lloc de col·laboració destinat a funcionaris 
pertanyents a la subescala de Secretaria-Intervenció, a fi de dur a terme les funcions de 
col·laboració immediata al lloc de Secretaria, categoria d'entrada, d'aquest Ajuntament, així 
com la substitució del lloc de titular de la Secretaria en els casos previstos per la normativa 
vigent. 
 

2. El lloc de Vicesecretaria de l'Ajuntament de Canals ha quedat vacant en virtut de 
l'adjudicació definitiva del concurs ordinari de provisió de llocs de treball reservats a 
funcionaris d'administració local amb habilitació de caràcter nacional efectuada mitjançant 
Resolució de 20 de setembre de 2019, de la Direcció General de la Funció Pública («Boletín 
Oficial del Estado» número 233, de 27 de setembre de 2019) i correcció d'errors efectuada 
per Resolució de 30 de setembre de 2019 («Boletín Oficial del Estado» número 242, de 8 
d'octubre de 2019). Aquestes funcions es vénen exercint en l'actualitat mitjançant comissió 
de serveis per un funcionari d'administració local amb habilitació de caràcter nacional, en 
virtut de Resolució de 31 d'octubre de 2019, de la Direcció General d'Administració Local de 
la Generalitat Valenciana. 
 

3. La motivació d'aquesta reclassificació ve emparada per les pròpies 
característiques del lloc, que són de suport al lloc de Secretària de la Corporació i, assumint 
així mateix responsabilitats respecte del servei de personal, perfil l'encaix del qual en la 
categoria de Secretaria, classe segona, s'estima més idoni tenint en compte que les funcions 
que té encomanades el lloc se circumscriuen a l'àmbit jurídic-administratiu en el qual 
s'organitzen els serveis municipals de l'Ajuntament de Canals. Considerant, així mateix, que 
la reclassificació a classe segona no comportarà cap increment retributiu respecte a aquest 
lloc. 
 

Als antecedents anteriors són d’aplicació els següents, 
 

FONAMENTS JURÍDICS 
 

A) La Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, en el seu 
article 92 bis afegit per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat 
de l'Administració Local estableix en el seu apartat primer que són funcions públiques 
necessàries en totes les Corporacions locals, la responsabilitat administrativa de les quals 
està reservada a funcionaris d'administració local amb habilitació de caràcter nacional: 

a) La de Secretaria, comprensiva de la fe pública i l'assessorament legal preceptiu. 
b) El control i la fiscalització interna de la gestió economicofinancera i pressupostària, 

i la comptabilitat, tresoreria i recaptació. 
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B) Per part seua, el Reial Decret 128/2018, 16 de març, en el seu article 15 es 
refereix als llocs de col·laboració en els següents termes: 

“1. Les Entitats Locals podran crear altres llocs de treball que tinguen atribuïdes funcions de 
col·laboració immediata i auxili a les de Secretaria, Intervenció i Tresoreria. Aquests llocs de treball estaran 
reservats a funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional i exerciran les seues funcions 
sota la dependència funcional i jeràrquica del titular de la Secretaria, Intervenció o Tresoreria, respectivament”. I, 
en el paràgraf primer de la lletra c) de l'apartat tercer del citat article es preveu que en les 
Entitats Locals, els llocs de Secretaria de les quals i Intervenció estiguen classificats en 
classe 2a, els llocs de col·laboració a les funcions de secretaria podran ser classificats en 2a 
i 3a classe, i ser adscrits, respectivament, a les subescales de Secretaria, categoria 
d'entrada, i a la subescala de Secretaria-Intervenció. 
 

C) Considerant que l'article 170.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, 
Llei de Règim Local de la Comunitat Valenciana, disposa que els llocs de col·laboració seran 
creats discrecionalment per la pròpia entitat local, en els termes que reglamentàriament es 
desenvolupe, corresponent a la conselleria competent en matèria d'administració local la 
classificació d'aquests. 
 

D) L'article 6 del Decret 32/2013, de 8 de febrer, del Consell, pel qual es regula el 
règim jurídic del personal funcionari amb habilitació de caràcter estatal en l'àmbit territorial 
de la Comunitat Valenciana, amplia la regulació del referit article 169 de la Llei 8/2010, en 
preveure el següent quant al procediment jurídic a seguir en l'expedient que ens ocupa: 

“1. De conformitat amb l'article 169 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local 
de la Comunitat Valenciana, i mitjançant la modificació de la seua corresponent plantilla i/o relació de llocs de 
treball, les entitats locals podran crear discrecionalment i suprimir, pels procediments i amb respecte als drets 
legalment establits, llocs de treball de col·laboració reservats a personal funcionari amb habilitació de caràcter 
estatal de la subescala i categoria que procedisca per a l'exercici de funcions de col·laboració amb els llocs de 
secretaria, intervenció o tresoreria. 

2. La classificació d'aquests llocs de col·laboració correspon, en tot cas, a la Conselleria competent en 
matèria d'administració local, que la realitzarà a proposta de l'entitat local interessada, a la qual haurà d'adjuntar-
se certificació de la secretaria, acreditativa de la modificació de la plantilla i/o relació de llocs de treball, així com 
de la seua publicació definitiva en el Butlletí Oficial de la Província. 

3. De la resolució de classificació del lloc es donarà publicitat en el Diari Oficial de la Comunitat 
Valenciana per la Conselleria competent en matèria d'administració local, que així mateix donarà publicitat també 
de l'acord plenari de supressió del lloc per l'entitat local per a general coneixement. 

4. Una vegada publicada en el Diari Oficial de la Comunitat Valenciana la supressió d'un lloc de 
col·laboració, no podrà crear-se un altre lloc igual al suprimit fins que haja transcorregut un any des d'aquesta 
publicació. 

5. No procedirà la supressió dels llocs de col·laboració mentre es troben ocupats per un funcionari o una 
funcionària amb habilitació estatal amb nomenament definitiu obtingut per concurs de mèrits.” 
 

E) Considerant el que es preveu en els arts. 72 i seg. del capítol II relatiu a 
l'estructuració de l'ocupació pública i art. 37.2 a) del text refós de l'Estatut Bàsic de l'Empleat 
Públic, aprovat per Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre, per mitjà del qual 
reconeix a l'Administració, dins de les competències d'autoorganització, estructurar els seus 
recursos humans d'acord amb les normes que regulen la selecció, la promoció professional, 
la mobilitat i la distribució de funcions. Concretament els art. 74, 75 i 76 de la mateixa norma 
estableixen que les Administracions Públiques estructuraran la seua organització a través de 
relacions de llocs de treball o altres instruments organitzatius similars que comprendran, 
almenys, la denominació dels llocs, els grups de classificació professional, els cossos o 
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escales, els sistemes de provisió i les retribucions complementàries. Aquests instruments 
seran públics. Concretament l'art. 37.2 a) exclou de l'obligatorietat de la negociació les 
decisions de les Administracions Públiques que afecten les seues potestats d'organització. 
Així mateix quan les conseqüències de les decisions de les Administracions Públiques que 
afecten les seues potestats d'organització tinguen repercussió sobre condicions de treball 
dels funcionaris públics contemplades en l'apartat anterior, procedirà la negociació 
d'aquestes condicions amb les Organitzacions Sindicals a què es refereix aquest Estatut. 
 

F) Atés al que es disposa en els arts. 41 i seg. de la Llei 10/2010, de 9 de juliol, de la 
Generalitat d'Ordenació i Gestió de la Funció pública Valenciana, que en relació amb la 
RLLT la defineix com l'instrument tècnic a través del qual l'administració organitza, 
racionalitza i ordena el seu personal per a una eficaç prestació del servei públic. Referent a 
això, ha de tindre's en compte la particularitat existent a l'Ajuntament de Canals relativa al fet 
que l'Ajuntament, en data de hui, no té aprovada, com a tal, una Relació de Llocs de Treball, 
segons el que s'estableix per la normativa reguladora (art.74 del TREBEP i art. 41 de la 
LOGFPV. Per això, es pot considerar que, en tant no s'aprove la citada RLLT, la classificació 
dels llocs de treball existents a l'Ajuntament de Canals, si més no parcialment, ve 
determinada per la Plantilla Municipal aprovada conjuntament amb el pressupost anual, 
donant-se, en molts casos, una identificació entre plaça i lloc.  

 
G) La Llei 4/1983, de 23 de novembre, d'ús i ensenyament del Valencià en el seu 

article 35 declara terme municipal de predomini lingüístic valencià el municipi de Canals. Per 
això, i atesa la naturalesa de les funcions encomanades al lloc de Vicesecretaria, s'estima 
oportú establir com a perfil lingüístic del lloc de treball de Vicesecretaria reservat a 
funcionaris amb habilitació de caràcter nacional el nivell C1 de valencià, equivalent al grau 
mitjà, i comunicar l'acord que s'adopte a la Direcció General d'Administració Local una 
vegada aprovat definitivament, amb la finalitat que el nivell C1 de valencià siga requisit 
lingüístic per a participar en les futures convocatòries dels concursos de provisió per a la 
cobertura del lloc de Vicesecretaria de l'Ajuntament de Canals, atés que en l'article 30.3 de 
la referida llei es preveu que els poders públics valencians assenyalaran les places per a les 
quals siga preceptiu el coneixement del valencià. 

 
H) Considerant així mateix el que es preveu en la Disposició addicional setena de la 

llei 10/2010 de 9 de juliol de la Generalitat d'Ordenació i Gestió de la Funció Pública 
Valenciana quant al personal funcionari amb habilitació de caràcter nacional. 
 

Per tot això, el ple de la Corporació adopta del següent ACORD: 
 

PRIMER. Sol·licitar a la Conselleria de Presidència la classificació del lloc de 
Vicesecretaria de l’Ajuntament de Canals en classe segona, categoria d'entrada, reservant la 
seua provisió a funcionaris pertanyents a l'escala de funcionaris d'Administració Local amb 
habilitació de caràcter nacional, subescala de Secretaria, categoria d'entrada. 
 

SEGON. Aprovar la modificació del perfil i funcions del lloc de treball denominat 
Vicesecretaria, escala de funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter 
nacional, subescala de Secretaria, categoria d'entrada, grup A, subgrup A1, mantenint la 
resta de funcions i condicions econòmiques ja previstes respecte a aquest lloc. 
 

TERCER. Determinar com a perfil lingüístic del lloc de treball de Vicesecretaria 
reservat a funcionaris amb habilitació de caràcter nacional el nivell C1 de valencià, i 
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comunicar l'acord a la Direcció General d'Administració Local una vegada aprovat 
definitivament, amb la finalitat que el nivell C1, equivalent al grau mitjà, de valencià siga 
requisit lingüístic per a participar en les futures convocatòries dels concursos de provisió per 
a la cobertura del lloc de Vicesecretaria de l'Ajuntament de Canals. 
 

QUART. Aprovar la modificació de la Plantilla de Personal, segons detall: 
 

DENOMINACIÓ GRUP Nº 
PLACES 

NIVELL 

I) ESCALA D'HABILITACIÓ DE CARÀCTER NACIONAL 

a) Subescala de Secretaria 

Secretari A1 1 26 

Vicesecretari A1 1 26 

b) Subescala d'Intervenció-Tresoreria 

Interventora A1 1 26 

Tresorer A1 1 26 

 
CINQUÉ. Publicar l'aprovació inicial en el Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 

d'edictes de l'Ajuntament, a l'efecte d'informació pública i audiència als interessats durant el 
termini de quinze dies a partir de l'endemà al de la publicació d'aquest edicte en el Butlletí 
Oficial de la Província, podent-se presentar durant l'expressat termini les reclamacions i 
suggeriments que s'estimen oportunes i entendre definitivament aprovat en absència de 
reclamacions. 
 

SISÉ. Facultar a l'Alcaldessa-Presidenta, o a qui legalment la substituïsca, per a 
l'execució del present acord, així com per a la signatura de quants documents siguen 
necessaris per a la correcta execució d'aquest. 
 

SETÉ. Remetre còpia a l'Administració de l'Estat, que, en cas que no es presenten 
al·legacions es remetrà quan l'acord esdevinga definitiu, així com, a l'òrgan corresponent de 
l'Administració autonòmica.” 

 

I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió 
essent les vint hores i huit minuts (20:08) del dia vint-i-u d’octubre de 2020. 

 
Firmen electrònicament l’esborrany de l’Acta de la sessió. 
 

      La Alcaldessa-Presidenta      El Secretari 
 
 
 
 
 - Mª Jose Castells Villalta-             -José Mª Trull Ahuir- 
 
 
 

 


